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Saapuvilla olleet jäsenet
Juhani Lyytikäinen, puheenjohtaja
Markku Huovinen
Heta Jukola
Seppo Kettunen
Pyry Männistö
Jenny Reponen
Nina Saloranta
Juha Tuominen
Tanja Vitikainen, Teams, varajäsen, saapui 17:04, poistui 17:50

Muut saapuvilla olleet
Tuija Setälä, tiedonhallintasuunnittelija, sihteeri
Sari Aarniokoski, sivistysjohtaja, esittelijä
Juho Järvenpää, kunnanjohtaja, Teams 17.00-17.52, paikalla 17.52-20.18, poistui 20:18
Maarit Orava, kh.edustaja
Tuomo Penttinen, hallinto- ja talousjohtaja, poistui 17:15

Poissa
Piia Mäkilä, 1. varapuheenjohtaja
Sari Lantta, kh pj.
Nanna Mäntynen, nuorisovaltuuston edustaja

Allekirjoitukset

Juhani Lyytikäinen
Puheenjohtaja

Tuija Setälä
Sihteeri
 

Pöytäkirjan tarkastus
Pöytäkirja on tarkastettu ja hyväksytty

03.11.2024

Pyry Männistö
 

03.11.2024

Jenny Reponen
 

Pöytäkirjan nähtävänäolo
Pöytäkirja julkaistaan yleisessä tietoverkossa 4.11.2024.

Tuija Setälä, sihteeri
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§ 80
Kokouksen laillisuus ja päätösvaltaisuus

Kokouksen laillisuuden ja päätösvaltaisuuden toteaminen.
Hallintosääntö 134 § Toimielimen päätöksentekotavat
Hallintosääntö 135 § Sähköinen kokous
Hallintosääntö 136 § Sähköinen päätöksentekomenettely
Hallintosääntö 137 § Kokousaika ja -paikka
Hallintosääntö 139 § Sähköinen kokouskutsu
Hallintosääntö 142 § Varajäsenen kutsuminen
Hallintosääntö 143 § Läsnäolo kokouksessa
Hallintosääntö 146 § Kokouksen laillisuus ja päätösvaltaisuus

Ehdotus
Esittelijä: Sari Aarniokoski, sivistysjohtaja

Puheenjohtaja toteaa kokouksen laillisesti koolle kutsutuksi ja päätösvaltaiseksi.

Päätös
Kokous todettiin lailliseksi ja päätösvaltaiseksi.

________________

Paikalle oli kutsuttu esityslistan § 82 "Talousarvion 2025 valmistelu/Sivistyslautakunta" 
käsittelyn ajaksi Pertunmaan kunnasta sivistys- ja hyvinvointilautakunnan jäsenet, 
esittelijä, sihteeri, kunnanjohtaja, kunnanhallituksen puheenjohtaja ja 
kunnanhallituksen edustaja.
Paikalle kokouksessa olivat Pertunmaalta sivistys- ja hyvinvointilautakunnan 
puheenjohtaja Jarmo Lahtinen sekä jäsenet , Ari Lehtimäki, Arja Tuomela ja Neija 
Lepistö, joka oli Teams-yhteydellä, esittelijä, sivistystoimenjohtaja-rehtori Sari 
Mäkeläinen sekä sihteeri Salla Hutri, kunnanhallituksen pj. Jari Liukkonen, 
kunnanhallituksen edustaja Outi Virtanen ja kunnanjohtaja Leena Ruotsalainen, joka 
oli Teams-yhteydellä.

Kokouksen alussa Kuntamaisema-palvelun Paavo Haimila selosti ohjelmaan 
kirjautumisessa sekä kuinka tietoa haetaan ohjelmasta. Haimila oli läsnä kokouksessa 
Teams-yhteydellä klo 17.04-17.14. Hallinto- ja talousjohtaja Tuomo Penttinen oli läsnä 
klo 17.00-17.15.
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§ 81
Pöytäkirjan tarkastus

Pöytäkirjantarkastajien valitseminen
Hallintosääntö 159 § Pöytäkirjan laatiminen ja tarkastaminen
Pöytäkirjantarkastajat on valittu aakkosjärjestyksessä
Pöytäkirja tarkastetaan sähköisesti

Ehdotus
Esittelijä: Sari Aarniokoski, sivistysjohtaja

Pöytäkirjantarkastajiksi valitaan Piia Mäkilä ja Pyry Männistö.

Päätös
Pöytäkirjantarkastajiksi valittiin Pyry Männistö ja Jenny Reponen.
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Sivistyslautakunta, § 63,22.08.2024
Sivistyslautakunta, § 69,17.09.2024
Sivistyslautakunta, § 77,01.10.2024
Sivistyslautakunta, § 82, 31.10.2024

§ 82
Talousarvion 2025 valmistelu/Sivistyslautakunta

MjuDno-2024-469

Sivistyslautakunta, 22.08.2024, § 63

Valmistelijat / lisätiedot:
Sari Aarniokoski
sari.aarniokoski@mantyharju.fi
sivistysjohtaja

Sivistyslautakunnan talouden suunnittelu vuodelle 2025 alkaa. Käydään keskustelua 
talousarviosta 13.8.2024 pidetyn yhteisvaltuuston seminaarin pohjalta.

Ehdotus
Esittelijä: Sari Aarniokoski, sivistysjohtaja

Sivistyslautakunta käy lähetekeskustelun vuoden 2025 talousarvion valmistelusta.

Päätös
Sivistyslautakunta ja Pertunmaan sivistys- ja hyvinvointilautakunnan jäsenet kävivät 
lähetekeskustelun.

Asian käsittelyn ajan 17.00-18.03 paikalla olivat Pertunmaan sivistys- ja 
hyvinvointilautakunnasta Ari Lehtimäki varapuheenjohtaja, Jouko Lehtonen jäsen, Sari 
Mäkeläinen sivistystoimenjohtaja-rehtori, esittelijä.

Sivistyslautakunta, 17.09.2024, § 69

Valmistelijat / lisätiedot:
Sari Aarniokoski
sari.aarniokoski@mantyharju.fi
sivistysjohtaja

Talousarvion 2025 valmistelu jatkuu. Lautakunta käy keskustelun kuntastrategian ja 
hyvinvointisuunnitelman mukaisten tavoitteiden asettamisesta. Tarkoituksena on 
laatia lautakuntatasoiset strategiset tavoitteet, joiden pohjalta toimintayksiköt 
työstävät yksityiskohtaisemmat tavoitteet omiin toimintasuunnitelmiinsa.

Vuosi 2025 on voimassa olevan kuntastrategian viimeinen toteuttamisvuosi. 
Kuntastrategiaa on toteutettu vuodesta 2022/2023 seuraavin painopistein:

· Talous ja päätöksenteko: tiedolla ja taidolla johtaminen, älykäs sopeuttaminen

· Aktiviteetit ja luonto: monipuoliset ja saavutettavat kulttuuri-, liikunta- ja 
luontoaktiviteetit



Mäntyharju Pöytäkirja 10/2024 6 ( )17
Sivistyslautakunta 31.10.2024

Tämä asiakirja on sähköisesti hyväksytty Mäntyharjun asianhallintajärjestelmässä

· Terveellisten elintapojen edistäminen: kuntalaisten liikunta-aktiivisuuden edistäminen

· Mielen hyvinvoinnin tukeminen: kuntalaisten osallisuuden vahvistaminen

Yhdistymishallitus on kokouksessaan 19.8.2024 (§20) antanut laadintaohjeen vuoden 
2025 talousarviolle. Sivistystoimialan ulkoisten kulujen menoraamiksi on annettu 11 
295 000 euroa. Mäntyharjun ja Pertunmaan sivistyspalveluiden yhteenlaskettu 
talousarvio vuodelle 2024 on 11 784 640 euroa. Vuoden 2025 talousarviossa on 489 
640 euron säästövaatimus.

Ehdotus
Esittelijä: Sari Aarniokoski, sivistysjohtaja

Sivistyslautakunta käy keskustelun talousarvion valmistelusta ja siihen liittyvistä 
tarvittavista muutoksista, jotta annettu menoraami ei ylity sekä sivistystoimen 
strategisista tavoitteista. Lautakunta jatkaa keskustelua kokouksessaan 3.10.2024.

Päätös
Sivistyslautakunta kävi keskustelua talousarvion valmistelusta. Seuraava kokous 
1.10.2024 klo 17.00. Kokoukseen kutsutaan paikalle sivistyspalvelun esimiehet.

 

Kunnanjohtaja Juho Järvenpää poistui tämän pykälän aikana klo 18.40.
Pertunmaan kunnanhallituksen puheenjohtaja Jari Liukkonen ja Pertunmaan 
sivistystoimenjohtaja-rehtori, esittelijä Sari Mäkeläinen poistuivat kokouksesta tämän 
pykälän käsittely jälkeen klo. 18.44.

Sivistyslautakunta, 01.10.2024, § 77

Valmistelijat / lisätiedot:
Sari Aarniokoski
sari.aarniokoski@mantyharju.fi
sivistysjohtaja

Talousarvion 2025 valmistelu jatkuu 22.8. ja 17.9. käytyjen keskustelujen pohjalta. 
Lautakunta kuulee yksiköiden esimiehiä talousarvion laadintaan liittyvissä asioissa.

Ehdotus
Esittelijä: Sari Aarniokoski, sivistysjohtaja

Sivistyslautakunta jatkaa lähetekeskustelua vuoden 2025 talousarviosta.

Kokouskäsittely
Yksiköiden esimiehet varhaiskasvatusjohtaja Minna Mokkila-Halinen, lukion rehtori 
Jyrki Taumala, kansalaisopiston rehtori, kirjastotoimen johtaja Jari Hautamäki sekä 
Pertunmaan sivistys- ja hyvinvointilautakunnan esittelijä Sari Mäkeläinen esittelivät 
talousarvioon laadintaan vaikuttavia seikkoja.

Päätös
Sivistyslautakunta kävi keskustelua talousarvion valmistelusta.
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Paikalla tämän pykälän aikana olivat varhaiskasvatusjohtaja Minna Mokkila-Halinen, 
lukion rehtori Jyrki Taumala, kansalaisopiston rehtori, kirjastotoimen johtaja Jari 
Hautamäki.

Kunnanjohtaja Juho Järvenpää poistui klo 19.03.

Pertunmaan sivistys- ja hyvinvointilautakunnan jäsen Kirsi Vekkeli, varajäsen Miia 
Hämäläinen, esittelijä Sari Mäkeläinen, sihteeri Salla Hutri, Pertunmaan 
kunnanhallituksen pj, Jari Liukkonen, kh:n edustaja Outi Virtanen, kj. Leena 
Ruotsalainen poistuivat klo 19.30 tämän pykälän yksiköiden esimiesten esittelyiden 
jälkeen. Pertunmaan sivistys- ja hyvinvointilautakunnan jäsen Neija Lepistö poistui klo 
18.39.

Sivistyslautakunta, 31.10.2024, § 82

Valmistelija / lisätiedot:
Sari Aarniokoski
sari.aarniokoski@mantyharju.fi
sivistysjohtaja

Liitteet
1 TA2025 sivistyslautakunta
2 TA2025 kustannuspaikoittain_laaja
3 TA2025 yksiköt
4 HESU v. 2025-2027 yhdistetty Mju ja Pmaa
5 SIVISTYSPALVELUJEN strategiset tavoitteet 2025

Talousarviota 2025 on valmisteltu sivistyslautakunnassa 22.8., 17.9. ja 1.10.2024.

Yhdistymishallitus on kokouksessaan 19.8.2024 (§20) antanut laadintaohjeen vuoden 
2025 talousarviolle. Sivistystoimialan ulkoisten kulujen menoraamiksi on annettu 11 
295 400 euroa. Mäntyharjun ja Pertunmaan sivistyspalveluiden yhteenlaskettu 
talousarvio vuodelle 2024 on 11 784 640 euroa. Vuoden 2025 talousarviossa on 489 
640 euron säästövaatimus.

Annettua raamia on muuttanut kotihoidon kuntalisän (70 000 euroa) rahoituksen 
siirto hallintopalveluista sivistyspalveluihin. Pertunmaalla kustannuserä on ollut 
hallintopalveluissa ja siten summa on ollut mukana laskennassa hallintopalveluiden 
2025 talousraamiin. Mäntyharjussa kotihoidon kuntalisä on sivistyspalveluiden 
talousarviossa. Tämä siirto muuttaa sivistyspalveluiden talousarvioraamin summaan 
11 365 400 euroa.

Yhdistymishallitus täydensi talousarvion laadinnan ohjeistusta kokouksessaan 
14.10.2024 § 37 seuraavasti: Talousarvion laadinnan yhteydessä on havaittu, että 
henkilöstöä koskevia muutoksia ei voida huomioida talousarviovalmistelussa vaan 
valmistelun lähtökohta tulee olla vakanssien osalta kuntien yhteinen henkilöstömäärä 
tilanteessa 1.1.2025. Tämä aiheuttaa tilanteen, jossa sivistyslautakunnalle annettu 
raami tulee talousarvioesityksessä mahdollisesti ylittymään.
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Sivistyspalveluiden talousarvion kokonaisuus on 11 538 360 euroa. Ylitystä on 
yhteensä 172 960 euroa.

Sivistyslautakunnan talousarvion toteuttamiseen esitetään Kinon osalle 
nettobudjetointiin siirtymistä. Nettobudjetoinnin toteuttaminen Kinossa on 
mahdollista, sillä se voi vaikuttaa sekä menoihinsa että tuloihinsa. Nettobudjetointi 
mahdollistaa Kinon toiminnan suunnittelun myynti- ja maksutuottojen mukaan.

Mikkelin musiikkiopiston tuen esitetään maksettavaksi vuoden 2024 tapaan 
perintövaroista. Tuen suuruus pidetään vuoden 2024 tasoisena,

Vuosi 2025 on voimassa olevan kuntastrategian viimeinen toteuttamisvuosi. 
Kuntastrategiaa on toteutettu vuodesta 2022/2023 seuraavin painopistein:

Talous ja päätöksenteko: tiedolla ja taidolla johtaminen, älykäs sopeuttaminen
Aktiviteetit ja luonto: monipuoliset ja saavutettavat kulttuuri-, liikunta- ja 
luontoaktiviteetit
Terveellisten elintapojen edistäminen: kuntalaisten liikunta-aktiivisuuden 
edistäminen
Mielen hyvinvoinnin tukeminen: kuntalaisten osallisuuden vahvistaminen

Ehdotus
Esittelijä: Sari Aarniokoski, sivistysjohtaja

Sivistyslautakunta

1. hyväksyy liitteiden mukaisesti sivistyslautakunnan talousarvion käyttötalousosan 
määrärahat ja lautakuntatason strategiset tavoitteet vuodelle 2025, 
henkilöstösuunnitelman vuosille 2025-2027 sekä investointisuunnitelman investoinnit 
sivistyspalvelujen osalta vuodelle 2025 ja

2. esittää kunnanhallitukselle ja edelleen kunnanvaltuustolle, että Kino muutetaan 
nettobudjetoiduksi yksiköksi.

3. päättää, että Mikkelin musiikkiopiston toiminnan tuki maksetaan perintövaroista,

4. esittää määrärahat, tavoitteet, henkilöstösuunnitelman ja investointisuunnitelman 
kunnanhallituksen ja edelleen kunnanvaltuuston hyväksyttäväksi.

 

Sivistysjohtaja muutti päätösehdotuksensa seuraavaksi:
Sivistyslautakunta käy keskustelua talousarvion valmistelusta.

Kokouskäsittely
Tauko klo 18.38-18.47.

Päätös
Hyväksyttiin sivistysjohtajan muutettu päätösehdotus.

Sivistyslautakunta kävi keskustelua ja talousarvio 2025 tuodaan lautakunnan 
ylimääräiseen kokoukseen 7.11.2024 päätettäväksi.

Päätös tarkastettiin kokouksessa.
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Pertunmaan sivistys- ja hyvinvointilautakunnan puheenjohtaja Jarmo Lahtinen, jäsenet 
Ari Lehtimäki, Arja Tuomela, Neija Lepistö, (Lepistö Teams-yhteydellä) esittelijä Sari 
Mäkeläinen, sihteeri Salla Hutri, Pertunmaan kunnanhallituksen pj, Jari Liukkonen, kh:
n edustaja Outi Virtanen, poistuivat klo 18.38 tämän pykälän jälkeen. Pertunmaan 
kunnanjohtaja Leena Ruotsalainen oli läsnä Teams-yhteydellä tämän pykälän aikana 
klo 17.21-18.32.
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§ 83
Koulukuljetuksiin liittyvät liikennöitsijöiden kirjelmät

MjuDno-2024-606

Valmistelija / lisätiedot:
Sari Aarniokoski
sari.aarniokoski@mantyharju.fi
sivistysjohtaja

Liitteet
1 Muutosesitys_Tilausliikenne Veijo Pulkka Oy
2 Reklamaatio_Savonlinja Oy
3 Kirjelmä_Hanskin Tilausliikenne Ky

Sansia Oy on Mäntyharjun kunnan toimeksiannosta kilpailuttanut esi-, 
perusopetuksen ja lukion koulukuljetukset sekä asiointiliikenteen. Sopimuskausi on 
alkanut 1.4.2023. Sopimus on voimassa 31.7.2025 asti. Sopimukseen sisältyy kaksi (2) 
optiovuotta. Hankintaan sisältyy myös väliaikainen järjestely, koska osasta hankintaa 
valitettiin markkinaoikeuteen.

Mäntyharjun kuntaan on saapunut kolmelta liikennöitsijältä vaatimus liittyen 
koulukuljetusten vähentyneisiin ajokilometreihin ja siten autoilijoiden pienentyneisiin 
tuloihin. Kirjelmät ovat tulleet Hanskin Tilausiikenne Ky:ltä (reitti D), Savonlinja Oy:ltä 
(reitti G2) ja Tilausliikenne Veijo Pulkka Oy:ltä (yrityksen reiteistä E, H, J ja L).  Reitti E 
perustuu väliaikaiseen järjestelyyn ja muut reitit alkuperäiseen hankintasopimukseen. 
Mäntyharjun kunnassa ajetaan yhteensä 17 koulukuljetusreittiä. Liikennöitsijöitä on 
yhteensä 10 kpl.

Koulukuljetusten reitistö perustuu vuonna 2021 tehtyyn kokonaisuuteen. Reitistö 
muokkautuu lukuvuosittain oppilaiden ja voimassa olevien lukujärjestysten 
mukaisesti. Näiden muutosten huomioiminen sisältyy hankinta-asiakirjoihin, jotka 
autoilijat ovat hyväksyneet. 

Mäntyharjun sivistyslautakunta on tehnyt 21.11. 2023 (§ 97) päätöksen lukiolaisten 
kuljetuksista. Päätöksen mukaan lukiolaisten kuljetukset tapahtuvat 1.8.2024 alkaen 
Pertunmaan ja Hirvensalmen kuntakeskuksesta ja Ristiinan keskuksesta. Tämä päätös 
on vaikuttanut reittien A (Savonlinja) ja H (Tilausliikenne Veijo Pulkka Oy) 
kokonaisuuteen kilometrejä vähentävästi.

Sivistyslautakunnan 23.5.2024 (§ 43) tekemien uusien koulukuljetusperiaatteiden 
vaikutukset jakautuvat kaikkiin kuljetusreitteihin.  Muutokset tulivat voimaan 1.8.2024 
alkaen.

Sivistyslautakunta on tehnyt edellä kerrotut päätökset kunnan taloudellisen tilanteen 
vaatimana. Vuonna 2023 koulukuljetusten kustannukset olivat 1 327 914 euroa. 
Saman vuonna henkilöstökustannuksiin tuli useamman prosentin korotus ja nämä 
kaksi syytä aiheutti sen, että sivistyslautakunta joutui hakemaa valtuustolta 
lisämäärärahaa ensin 211 000 euroa (KV 6.11.2023, § 52) ja tilipäätöksen yhteydessä 
vielä 160 931,33 euroa (KV 8.4.2024, § 10). Tekemillään koulukuljetuspäätöksillä 
lautakunta hakee n. 200 000 euron säästöä.
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Hankintasopimuksen 14.2. kohtaan kirjoitettu periaatteet, joilla reittejä voidaan 
muuttaa sopimuskauden aikana. Tarjouspyynnössä on annettu ajokilometrit 
ainoastaan tarjouksen tekemisen tueksi. Liikennöitsijät ovat jättäneet tarjouksensa €
/km kullekin tarjoamalleen reitille. Mäntyharjun kunta noudattaa tarjottuja 
kilometrihintoja, mutta ajettavien reittien kilometrimäärät ovat sopimuskauden aikana 
joko vähentyneet tai lisääntyneet. Koulukuljetukset on kilpailutettu 
kilometrihintaisesti, ei viikko- tai päiväkokonaisuuksina. Voimassa oleva sopimus ei 
tunne muutoskilometrejä. 

Julkisista hankinnoista ja käyttöoikeussopimuksista annetun lain 136 § 2 momentin 1 
kohdan mukaan hankintasopimusta voidaan muuttaa ilman uutta 
hankintamenettelyä, jos muutos perustuu hankintamenettelyn aikana tiedossa 
olleisiin ja hankinta-asiakirjoissa mainittuihin sopimusehtoihin tai niiden muuttamista 
koskeviin ehtoihin, niiden rahallisesta arvosta riippumatta, ja nämä ehdot ovat selkeät, 
täsmälliset ja yksiselitteiset, eivätkä ne muuta hankintasopimuksen tai puitejärjestelyn 
yleistä luonnetta. 

Kirjelmät tehneet liikennöitsijät on kutsuttu lautakunnan kuultavaksi. Kirjelmät 
liitteenä.

Ehdotus
Esittelijä: Sari Aarniokoski, sivistysjohtaja

Lautakunta käy keskustelua kirjelmät laatineiden liikennöitsijöiden kanssa. Lautakunta 
pitää asiasta ylimääräisen kokouksen kokouksessa sovittavana ajankohtana. 
 

Päätös
Lautakunta keskusteli kirjelmät laatineiden liikennöitsijöiden sekä Sansian Oy:n 
toimitusjohtajan ja lakiasiainjohtajan kanssa.

Asian käsittelyä jatketaan 27.11.2024 sivistyslautakunnan kokouksessa.

Läsnä kokouksessa tämän pykälän aikana olivat
- liikennöitsijöiden edustajat: Tarmo Pulkka, Veijo Pulkka, Teuvo Punavaara ja Hannu 
Korhonen klo 18.47-19.30
- Sansia Oy:n toimitusjohtaja Janne Naukkarinen ja lakiasiainjohtaja Tuija Holttinen klo 
18.47-19.50

Kunnanjohtaja Juho Järvenpää poistui tämän pykälän jälkeen klo 20.18.
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§ 84
Talousarvion 2024 toteutumisen seuranta / sivistyslautakunta

MjuDno-2024-171

Valmistelija / lisätiedot:
Sari Aarniokoski
sari.aarniokoski@mantyharju.fi
sivistysjohtaja

Liitteet
1 09_ 2024 sivistyslautakunta_yksiköt
2 09_2024 sivistyslautakunta_laaja
3 Talouden seuranta 09_2024 sivistyslautakunta

Sivistyslautakunnan vuoden 2024 toimintakulujen toteuma on syyskuun lopun 
tilanteessa 66 692 € alle tasaisen kertymän ennusteen (toteumaprosentti 74,3). 
Henkilöstökulujen toteumaprosentti on 76,6, ylitystä 102 176 € verrattuna tasaiseen 
kertymään. Palvelujen ostot jäävät alle tasaisen kertymän ennusteen 186 746 € 
(toteumaprosentti 67,4). Toimintakulujen lasku on 5,71 prosenttia vuoden 2023 
vastaavaan ajankohtaan verrattuna (- 410 731 €).

Toimintatuottoja on kertynyt 801 509,67 euroa. Hankeavustuksia on kertynyt 
budjetoitua enemmän, mutta osa näistä avustuksista siirtyy seuraavalle vuodelle.

Sivistyslautakunnan talouden toteuma syyskuun 2024 tilanteen mukaan on esitetty 
liitteissä.

Ehdotus
Esittelijä: Sari Aarniokoski, sivistysjohtaja

Sivistyslautakunta merkitsee tiedoksi syyskuun 2024 tilanteen mukaisen talouden 
toteuman.

Päätös
Merkittiin tiedoksi.
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§ 85
Otto-oikeus

sivistysjohtaja
Hankintapäätös:
§ 6 Wilma SaaS-palveluna Mäntyharjun ja Pertunmaan kuntaliitos, 14.10.2024
§ 7 Mäntyharjun kirjaston lehtien tilaaminen vuodeksi 2025, 22.10.2024

Ehdotus
Esittelijä: Sari Aarniokoski, sivistysjohtaja

Sivistyslautakunta ei käytä otto-oikeutta, koska päätöspöytäkirjoissa ei ole mitään 
sellaista, mikä olisi esteenä päätösten täytäntöönpanolle.

Päätös
Hyväksyttiin.
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§ 86
Toimialan ajankohtaiset asiat

Sivistysjohtaja kertoo toimialan ajankohtaisista asioista.
1. Sijaisuudet, avoimet paikat ja muut henkilöstömuutokset
2. Muut asiat

Ehdotus
Esittelijä: Sari Aarniokoski, sivistysjohtaja

Merkitään tiedoksi.

 

Päätös
Merkittiin tiedoksi.

Lautakunnan seuraavat kokoukset ovat
- 7.11.2024 klo 17.00
- 27.11.2024 klo 17.00 
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§ 87
LISÄPYKÄLÄ: Arviontikertomus 2023 sivistyksen toimiala

MjuDno-2024-187

Valmistelija / lisätiedot:
Sari Aarniokoski
sari.aarniokoski@mantyharju.fi
sivistysjohtaja

Kuntalain mukaan valtuusto asettaa tarkastuslautakunnan hallinnon ja talouden 
tarkastuksen sekä arvioinnin järjestämistä varten. Tarkastuslautakunnan tehtävänä on 
arvioida, ovatko valtuuston asettamat toiminnan ja talouden tavoitteet kunnassa ja 
kuntakonsernissa toteutuneet ja onko toiminta järjestetty tuloksellisella ja 
tarkoituksenmukaisella tavalla. Tarkastuslautakunta laatii arviointisuunnitelman ja 
antaa valtuustolle kultakin vuodelta arviointikertomuksen, jossa esitetään arvioinnin 
tulokset. Kunnanhallitus antaa valtuustolle lausunnon toimenpiteistä, joihin 
arviointikertomus antaa aihetta.
Vuoden 2023 arviointikertomuksessa tarkastuslautakunta on nostanut esille seuraavia 
sivistyslautakuntaa koskevia huomioita:

Varhaiskasvatus
-    kelpoisuusehdot täyttävän henkilöstön rekrytointi
-    vuosilomien järjestäminen huomioiden henkilöstön jaksaminen
-    laadukkaan varhaiskasvatuksen järjestämisen varmistaminen

Perusopetus
-    pedagogisen kokonaistarkastelun tarve
-    opetusryhmittelyt ja opetusjärjestelymuutokset, joilla rauhoitetaan koulupäivää
-    tapahtumien suunnittelussa monipuolinen yhteistyöverkosto
-    kerhotoimintaa toteutetaan koulupäivien yhteydessä
-    perusopetus osallistaa oppilaita ja huoltajia mm. oppilaskuntatoiminnan, 
oppilashuoltoryhmä, huoltajailtojen ja vanhempainyhdistyksen kautta. 

Lukio
-    Lukio on onnistunut säilyttämään paikkansa vakaana Mäntyharjun ainoana toisen 
asteen oppilaitoksena.
-    Opiskelijamäärä on pysynyt hyvällä tasolla taaten lukion toimimisen kaksisarjaisena.
-    Lukio on toiminut hyvänä esimerkkinä kuntalaisten liikunta-aktiivisuuden 
lisäämisessä. Merkillepantavaa on yhteistyö ESLI:n kanssa ja urheilevien opiskelijoiden 
mahdollisuus saada urheiluakatemian valmennusta.  

Opiskeluhuolto
-    Oppilaskohtaisten opiskeluhuoltoryhmien kokoontuminen on ollut vähäistä, vaikka 
Opiskeluhuoltolaki korostaa yksilökohtaista monialaista työotetta. 
-    Yhteisöllinen opiskeluhuoltoryhmä on kokoontunut harvoin. 
-    Tunnistamisessa, varhaisessa puuttumisessa ja tiedottamisessa on parannettavaa.
Tiedonkulkua erilaisista negatiivisista ilmiöistä kuten päihteiden käytöstä, 
poissaoloista, psyykkisestä oireilusta tai opiskeluvaikeuksista on parannettava. 
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Kansalaisopisto
-    Kansalaisopisto vapaan sivistystyön opinahjona on onnistunut säilyttämään 
talouden tasapainossa onnistuneen koulutuksen myynnin ja hankerahoituksen turvin. 
-    Opetusta on jouduttu sopeuttamaan vähentämällä tuntikehystä. Tarjonta on 
kuitenkin säilynyt monipuolisena ja uusia toimintoja on onnistuttu kehittämään.
-    Talous vaatii jatkossakin tasapainottelua. Tästä huolimatta on tärkeää, että 
sivistyspalvelut pitävät kunnan omistamien tilojen käyttöehdot ja -korvaukset 
sellaisina, että paikkakunnan harrastajat pystyvät niitä käyttämään.

Nuorisopalvelut
-    Nuorten osallisuus: nuoret olivat mm. toteuttamassa päihteetöntä päättäriä ja 
ehdottivat teemoja hyvinvointi-iltapäivään. 
-    Nuorisopalvelut ovat tarjonneet maksutonta matalan kynnyksen 
harrastustoimintaa ja tapahtumia.

Kulttuuripalvelut
-    Kulttuuripalvelut on onnistunut kasvattamaan oman tuotannon osuutta 
tapahtumissa. 
-    Kinon toiminta on saatu turvattua
-    kulttuuripalvelut tekee yhteistyötä paikallisten toimijoiden kanssa. 
-    Kulttuurituottajan tehtävää ei ole täytetty ja tapahtumatuottaminen on muuttunut 
tiimityöskentelyksi. 
-    kulttuuripalveluiden tulee huolehtia myös pitkäjänteisestä kulttuurikasvatuksesta ja 
edellytysten luomisesta paikkakunnan toimijoille.

Tarkastuslautakunnan näkemyksen mukaan sivistyspalvelut on tietyt 
kehittämiskohteet huomioiden tehnyt hyvää yhteistyötä toimialojensa välillä. 
Hallintokunta toteuttaa kunnan strategiaa siihen kirjattujen painopisteiden mukaisesti.

Ehdotus
Esittelijä: Sari Aarniokoski, sivistysjohtaja

Sivistyslautakunta
1.    merkitsee arviointikertomuksen 2023 tiedoksi
2.    huomioi arviointikertomuksessa esitetyt asiat vuoden 2024 toiminnassa ja vuoden 
2025 talousarvion valmistelussa.

Päätös
Hyväksyttiin.
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Muutoksenhakukielto
§82, §83, §84, §85, §86, §87

Muutoksenhakukielto
Muutoksenhakukielto

 

Oikaisuvaatimus / kunnallisvalitus

Tästä päätöksestä ei saa tehdä oikaisuvaatimusta eikä kunnallisvalitusta, koska 
päätös koskee vain valmistelua tai täytäntöönpanoa (KuntaL 136 §)
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